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LAPSZÁMUNKBÓL:

Rezsipara
Ilyen telünk még nem volt, mint 
ami most jön: a távfűtés, a gáz, a 
villamos áram áremelkedéseinek 
kezelésére újabb döntéseket hozott a 
képviselőtestület. Mutatjuk az város 
intézményinek idei működési vál-
tozásait. 6–8. oldal

20 év
Két évtizede számíthatunk sa-
ját tűzoltóinkra, 2002-ben alakult 
az Oroszlányi Önkormányzati 
Tűzoltó-Parancsnokság.  

3. oldal

Fa és virág
Két olyan ültetési kezdeményezésről 
is beszámolunk, melyek eredménye 
még évekig velünk lesz. 70 facseme-
tét és 1000 tő évelő virágot ültettek 
ki civil közreműködéssel, akik még 
a locsolást is szem előtt tartották.  

4. és 9. oldal

Véradás
A Vöröskereszt várja a véradókat a 
Táncsics óvodában 2022. november 
14-én (hétfő) 14.30–16.30 között 

 
 

Ismét a közösségek 
szolgálatába áll a Szent József 

kápolna október 15-ei ünnepélyes átadása 
után. Az épületszárny felújítását a pályázati 

forráson túl magánszemélyek adományai 
és sok önkéntes munka tette lehetővé. A Karitasz 

tevékenységein túl gyerektáboroknak és sok 
más rendezvénynek is helyt adhat mostantól a 

megújult, sok funkcióval bővült épületrész.

OROSZLÁNY LAPJA 8. ÉVFOLYAM 90. SZÁM, 2022. NOVEMBER 

Keresse újságunkat 
a Facebookon és 

az oroszlanyimedia.hu 
oldalon is!



Sírhelydíjak (nettó) 
2023. januártól

A. Hantos, hant nélküli sír – 25 év díj (nettó Ft)
Egyes és köztemetési sír megváltása 20 000
kettős 40 000
hármas 50 000
négyes 80 000
különleges elrendezésű sír
egyes 40 000
kettős 60 000
B. Extra sírhely – 25 év 100 000
C. Urnasírhely (legfeljebb 4 urna) 15 000
urnafülke 10 000
D. Kriptahely – 60 év
2 személyes 60 000
4 személyes 180 000
6 személyes 240 000
9 személyes 390 000
Köztemetési parcella
E. Urnakripta – 50 év  
(2008. jan. 1 napjától hatályos)

15 000

Gazdira vár

LEA LEA Nagyon Nagyon 
nagyon vár-nagyon vár-

juk egy szuper gazdi juk egy szuper gazdi 
jelentkezését, hogy ez jelentkezését, hogy ez 
a tündéri főnyeremény, a tündéri főnyeremény, 
végleges otthonra talál-végleges otthonra talál-
jon! Leát elütve találták jon! Leát elütve találták 
hosszú hetekkel ezelőtt. hosszú hetekkel ezelőtt. 
Medence és farok tö-Medence és farok tö-
réssel úszta meg az életveszélyes kalandot. A képen nem réssel úszta meg az életveszélyes kalandot. A képen nem 
látszik, de nagyon mókás, rotisan rövid farkincával tekereg látszik, de nagyon mókás, rotisan rövid farkincával tekereg 
a lábunk körül. Beszélgetős, ölbe mászós, igazi cukorborsó. a lábunk körül. Beszélgetős, ölbe mászós, igazi cukorborsó. 
2 év körüli kislány, a hasán talált heg alapján, már korábban 2 év körüli kislány, a hasán talált heg alapján, már korábban 
ivartalanították. Nagyon vágyik az ember társaságára és a ivartalanították. Nagyon vágyik az ember társaságára és a 
simogatásra. simogatásra. 

    06 20 481 231906 20 481 2319

Idősek kiválósága
A zene és az idősek világnapja alkalmából közös rendez-
vény tartottak az oroszlányi Kölcsey Ferenc Művelődési 
Központ és Könyvtár színháztermében.

Oroszlányban 
évek óta a mű-
velődési köz-
pont ad ott-
hont az idősek 
és zene világ-
napja esemény-
nek. Az idei 
azonban kicsit 
más volt, hi-
szen a házigaz-
da kórus ebben 
az évben ün-
nepli fennállá-

sának 10. évfordulóját. A színvonalas programon fellépett a 
Harangvirág Dalkör, az Összhang Kamarakórus, a Cimbo-
rák Férfikórus – mindhárman Csákvárról érkeztek –, továb-
bá a helyi Szíjj Irma Kamarakórus. A rendezvényen a kóru-
sok kitűnő előadása után került sor az Oroszlányiak Baráti 
Köre által 6 éve alapított „Idősek kiválósága” elismerések át-
adására, melyeket dr. Deés Szilvia, a civil szervezet elnökének 
méltatását követően, Lazók Zoltán polgármester nyújtott át 
Dr. Török Endrénének, Lévai Károlynénak és Molnár Pálnak. 
A megtisztelő címet olyan, közösségépítésben és egymás se-
gítésében jeleskedő idősebb személyek kaphatják, akiket bát-
ran lehet példaként állítani a fiatalabb korosztály elé. Az ese-
mény végén a Vöröskereszt helyi szervezete külön meglepe-
tésekkel fejezte ki tiszteletét a résztvevők felé. Az est fotógalé-
riáját az oroszlany.hu weboldal fotótárában tekinthetik meg. 
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Évről évre várja a Mikulás a város apraját és nagyját 
december 6-án és 7-én a főtéri Mikulásházban.

Ilyenkor nemcsak elhívjuk a nagyszakállút a gyerekekhez, de a zsákját
is teletöltjük, hogy a közel 2 000 oroszlányi kisgyermek ajándékot is

kaphasson egész éves jóságáért. 
 

Az adományokat a manók az Oroszlány
Barátainak Köre 11740061-20011899
számlaszámára várják. 
A közleménybe kérjük írják oda: „MIKULÁS”.

1000 Ft adományozásával 
4 kisgyerek csokimikulását 
tudjuk a Mikulászsákba csempészni.

HÁLÁBÓL
november 28 és december 21 között

az Adventi időszak minden napján 
17 órakor 

(szombatok kivételével, amikor a
KFMKK szervez műsort) 

a város főterén 
rövid adventi műsorral és 

forró teával várjuk 
a város minden lakóját, hogy

közösen várjuk az év legszebb
ünnepét. 

 

Az idénsegítségetkérünk, hogymeg tudjuktölteni aMikulászsákját! 



20 éves az 
Önkormányzati Tűzoltóságunk
A KFMKK kamaraterme adott otthont ok-
tóber elején a Oroszlányi Önkormányzati 
Tűzoltó-parancsnokság szűk körben meg-
tartott ünnepségének, melyet fennállásuk 
20. évfordulójára rendeztek. Tűzoltóságunk 
a maga 20 évével igen fiatalnak számít, ám az 
igazsághoz hozzá tartozik, hogy az alapítás-
nál bábáskodó Oroszlányi Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület idén töltötte be a 111. születésnapját. 
A tűzoltó egyesület első elnöke, Hubacsek An-
tal a 2000-es évek elején meglátta lehetősé-
get abban, hogy a korábbi, már omladozó fa-
lusi tűzoltó szertár lebontásával és az akkori 
sporttelepen egy új szertár és laktanya létre-
hozásával szintet léphet városunk a tűzoltási 
tevékenység terén. Ehhez megtalálta a pályá-
zati forrást, maga mellé állította az egyesület 
tagságát, majd kitartóan lobbizott azért, hogy 
megkapja a város akkori polgármestere, dr. 
Sunyovszki Károly és az önkormányzat támo-
gatását, valamint a hatóságok hozzájárulását. 
A teljesen új szervezet működtetési költsége-
it nem ismerték, és az első évben az állami tá-
mogatás sem volt biztosított.
Az új helyszín kiválasztásában nagy szerepet 
játszott az akkor már rohamosan bővülő ipar-
terület közelsége. A kezdetektől fogva – a hi-
vatásos állományhoz hasonlóan – a laktanyá-
ból a riasztás után 2 percen belüli indulás-
sal vonulnak. A környező településekre 10-12 
percen belül kiérnek és a káresetek 90%-ban 
egyedül oldják meg a feladatot: ez az ered-
mény európai szinten is elismerésre méltó! A 
tűzoltó állomány már 2003-ban is majd 200 
esetben vonult káresetekhez, és ez a vonulá-
si szám azóta sem lett kevesebb. Mára mesz-
sze meghaladták az alapításkor a kitűzött célt 
és a szervezet komoly védelmet jelent minden 
környékbeli lakos és üzem számára. A kezdeti 
időszaktól problémát jelentettek a rendelkezé-
sükre álló öreg, és ezért műszakilag megbíz-
hatatlan gépjárművek, mostanra azonban ez 
is megoldódott. 
Tűzoltóságunk egyre inkább beépült a köztu-
datba. Számtalan alkalommal látogattak meg 
iskolákat, óvodákat tevékenységük ismerteté-
sére, vettek részt egyéb rendezvényeken. A vá-

rosi lakosság körében a tűzoltóink 
munkája feltétel nélkül elismert. 
Vonuló állományuk létszáma évek 
óta állandó, fluktuáció gyakorlati-
lag nincs. Az országos szintű vetél-
kedőkön elért eredményeik, illetve 
műszaki fejlesztések miatt a szak-
ma gyakran hozza fel jó példa-
ként az Oroszlányi Önkormány-
zati Tűzoltóságot. Szabó Imre 
parancsnok ez úton is szeretne 
köszönetet mondani mindenki-
nek, aki segített céljaik elérésé-
ben, és bármilyen módon előre 
mozdította fejlődésüket. 
A születésnapi ünnepségen 
Lazók Zoltán polgármester, 
a köztestület jelenlegi elnöke 
beszédében méltatta a tűzol-
tó hivatást választókat, akik 
életek és értékek mentésé-
re tették fel az életüket. Ki-
emelte a legkülönfélébb kö-
rülmények között szüksé-
ges problémamegoldó-ké-
pességet, valamint megkö-
szönte az elmúlt két évti-
zed munkáját. Szabó Imre 
parancsnok felidézte az el-
múlt húsz esztendő fonto-
sabb történéseit, megala-
kulásuktól, majd Drach-
sler István, a legidősebb 
tűzoltó osztotta meg 
visszatekintő gondola-
tait a jelenlévőkkel. Ko-
márom-Esztergom Me-
gyei Tűzoltó-parancs-
nokság részéről Csor-
dás János főfelügyelő 
kiemelkedőnek és pél-
daértékűnek nevezte 
az oroszlányiak mun-
káját. Az eseményt 
szavalat, fúvószene 
és táncelőadás is szí-
nesítette. 
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Az Oroszlányi Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat Képviselő-testülete 
közmeg hallgatást tart 2022. novem-
ber 14-én (hétfőn) 15 órakor. Helyszíne 
a Oroszlányi Közös Önkormányzati Hi-
vatal I. emeleti tárgyalóterme. 



Újabb csalási mód terjed, telefonon, 
rezsitartozásra hivatkozva kérnek 
a gyanútlan ügyfelektől adatokat, 
nemritkán pénzt, az Adóhatóság ne-
vében. A valóságban, mielőtt elkezdő-
dik egy NAV-végrehajtás, szinte mindig 
megelőzi egy hivatalos levél, amelyben 
a hatóság felszólítja az adózót elmara-
dása befizetésére. Senki ne dőljön be 
a trükknek, a Nemzeti Adó- és Vámhi-
vatal (NAV) nem hajt be áram- és gáz-
díjtartozást!



Oroszlány Város Önkormányzata 
versenytárgyalás lefolytatásával ér-
tékesíteni kívánja az Oroszlány, Ma-
lom–Nagyhegy–Fácános köz, kivett 
építési terület megnevezésű, mindösz-
szesen 21.973 m² területű, 33 db épí-
tési telket. A kizárólag együttesen érté-
kesíteni kívánt telkek versenytárgyalá-
sára 2022. november 11-én, 11:00 óra-
kor kerül sor az Oroszlányi Közös Ön-
kormányzati Hivatal I. emeleti tárgyaló-
termében. 



Szintén licit útján szerezhetők meg 
az Oroszlány, Takács Imre utca mö-
götti, kivett építési terület megnevezé-
sű, 2421/100 és 2421/101 helyrajzi szá-
mú, mindösszesen 13.908 m² területű 
ingatlanok. A kizárólag együttesen ér-
tékesíteni kívánt ingatlanok versenytár-
gyalására 2022. november 11-én, 12:00 
órakor az Oroszlányi Közös Önkor-
mányzati Hivatal I. emeleti tárgyalóter-
mében kerül sor. Részletes tájékozta-
tás az oroszlany.hu oldalon olvasható.



Szeptemberben benyújtott pályá-
zatára a Belügyminisztérium és a 
Pénzügyminisztérium közös döntése 
alapján Oroszlány csaknem 79 millió 
forint rendkívüli támogatást kapott. Az 
összeget elsősorban a helyi iparűzési 
adó visszafizetésre, a közüzemi szám-
lák kiegyenlítésére, valamint egészség-
ügyi feladataik ellátásához használhat-
ja fel.

Akik a virágot szeretik
Egy kicsi, de annál lelkesebb csapat 
úgy gondolta, hogy Oroszlányt fenn-
tartható módon, szebbé és virágosab-
bá tudná varázsolni, ha extrán szá-
razságtűrő évelő virágokat ültetnének 
közterületeken. Elképzelésüket arra 
alapozták, hogy a kerttulajdonosok kö-
zött egyáltalán nem ritka az évelő virá-
gok csereberélése. Gyakran ajánlanak 
fel egymásnak olyan virágokat, amelyek 
rendre ritkításra szorulnak. A terv pedig 
bevált, az eredetileg tervezett 450 tő he-
lyett végül több mit a dupláját, 1100 nö-
vényt ültethettek el: ugyanis a kerttulaj-
donosokon túl a „városi” lakosok több 
mint 300 cserepes növény vásárlásával 
szálltak be az akcióba. Az október 8-án 
megvalósult kezdeményezéshez az OIH 
Zrt. előkészített néhány virágágyást, 
biztosították a zöld aprólékot a takarás-
hoz, valamint szarvasmarha trágyát és 
vizet az ültetéshez. A jelentkezőkre ma-
radt maga az ültetés, és persze előzete-
sen a szükséges növények, magok össze-
gyűjtése. 
– A tervünk az volt, hogy innovatív és 
fenntartható megoldásokkal többletet 
viszünk a város zöldterületeinek kiala-
kításába. Ezen a nyáron már a saját bő-
rünkön is tapasztalhattuk hatásait és va-
lószínűleg nem ez volt az utolsó év, ami-
kor szélsőséges hőséggel és szárazsággal 
kellett szembe néznünk. Egyre nyilván-
valóbb, hogy az aszályos időszakok év-
ről évre hosszabbak lesznek, s nagyobb 
területeket fognak érinteni. Elképzelé-
sünk szerint az egynyári virágokat éve-
lő szárazságtűrő növényekre kell cse-
rélni. Vastag talajtakarás mellett, idő-
vel a lehető legtöbb területen a város-
ban, így alkalmazkodva a klíma válto-
zásához. Az évelők takarását a városi 
közterületeken képződő fadarálék fel-
használásával gondoltuk megvalósíta-

ni, amivel 3 legyet üthetünk egy csapás-
ra: védjük a növényt a kiszáradástól a 
forróságban, lassítjuk a gyomok szapo-
rodását, és ahogy bomlásnak indulnak 
ezek az aprított növényi részek, vissza-
adjuk a földnek, ami a földé, azaz hely-
ben komposztálunk és tápláljuk a talajt. 
Ezzel teremtünk gazdaságosabb, azaz 
kevesebb karbantartást igénylő zöldte-
rületet. Nyilván való, hogy a hagyomá-
nyos ágyásoknál kevesebb munka és idő 
ráfordítást, azaz költséget igényel az így 
kialakított terület. Ezek, az eddigiek-
nél ideálisabban felhasznált zöldterüle-
tek később hűsebb levegőt és szebb, ren-
dezettebb látvány nyújtanának a forró 
nyári napokon a lakosok számára. Az is 
cél, hogy a közösség jószándékával ki-
alakított környezetet, az emberek majd 
jobban a magukénak érezzék, s jobban 
óvják, védjék, szeressék – mondta el la-
punknak Fehérdi Zsuzsanna, szervező. 
– Az október elején valóban végre haj-
tott akció egyértelmű siker volt: a terve-
zett két ágyás helyett összesen végül hét 
helyszínre jutott évelő növény. Az ültetés 
egyébként napos időben, jó hangulatban 
telt. Külön öröm, hogy sikerült gyereke-
ket is bevonnunk, hiszen valójában az ő 
szemléletük formálása is célunk volt. Az 
ültetést jövőre folytatni szeretnék egy ta-
vaszi és egy őszi alkalommal. Tavasz-
szal egyebek mellett például pampafü-
vet gyűjtenének, de a nőnapra kapott, el-
virágzott cserepes-hagymás növényeket 
(jácint, nárcisz, tulipán) is szívesen gon-
dozásukba vennék.
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A falakon túl
A Benedek Elek Óvoda, Általános Iskola, Egysé-
ges Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény fenn-
állásának 55. évfordulója alkalmából komoly szak-
mai konferenciát szervezett. A „Mi van a falakon túl?” 
című rendezvénynek a József Attila Általános Iskola új 
szárnya adott otthont október 12-én. Az összejövetel 
célja az érzékenyítés, tolerancia és inkluzív szemlélet 
volt. 
Oroszlány városát Rajnai Gábor alpolgármester, a Ta-
tabányai Tankerületi Központot pedig Gusztafik Ildikó 
tan ügyi referens képviselte. Őket, és az ünnepelt intéz-
mény egykori és jelenlegi vezetőit, pedagógusait Vágó-
né Mezei Mária, a Benedek Elek EGYMI intézményegy-
ség vezetője köszöntötte.
A zömében gyógypedagógusokból, integráló szakem-
berekből és szülőkből álló, mintegy 80 regisztrált részt-
vevő elsőként Gönczi Dorka előadásának: „Tanárnő, az 
nem úgy volt!” avagy Hogyan hallhatják meg egymást 
az iskola szereplői?” segítségével megismerkedhetett 
a bántalmazás különböző formáival, gyerekek és fel-
nőttek esetében egyaránt. Őt követte a szervező iskola 
7. osztályos tanulója, Kehl Kira, aki szintetizátoron adott 
elő egy angol népdalt, majd Oravecz Lizanka és Fekete 
Gy. Viktor „Autizmus? Beszéljünk róla!” címmel az au-
tistákkal szembeni sztereotípiákról – felnőttként diag-
nosztizált autisták ők maguk is – és az autistákat segí-
tő hozzáállásról tartottak előadást. Egyebek mellett be-
széltek az általuk használt napirendi kártyák és a képi 
kommunikáció fontosságáról. A szünetben lehetőség 
nyílt szakmai könyvek, fejlesztő kiadványok és játékok 
vásárlására. A szünet után a kömlődi Szélrózsa Táncs-
csoport következett, akik „Öröm a tánc” címmel egy 
nagyon kedves társastáncot adtak elő.
Uzsalyné dr. Pécsi Rita szenzációs előadása a „kütyü-
használatról” „Fejleszt, vagy rombol?” címmel az okos-
eszközökkel kapcsolatos függőség kialakulása és 
megoldásaink témájában igazán hiánypótló volt. En-
nek során megtudhattuk, hogy a digitális világban szer-
zett sikerek dopamin löketet adnak a szervezetnek. Ezt 
viszont egy fejlődő szervezet nehezen viseli, sőt függő-
séget okoz: figyelemzavart, önbizalomhiányt, döntés-
képtelenséget, a szociális kapcsolatok sérülését hoz-
zák magukkal – hangsúlyozta az előadó. 
A rendezvény zárásaként pedig a jelenlévők azt a kisfil-
met tekinthették meg amely még a tavasszal készült a 
Benedek EGYMI-ről.

Korlátozott számban fogadott civil látogatókat az orosz-
lányi víztorony az erőművek éjszakája keretében. Ha le-
maradt, de érdekli az országosan egyedülálló műtárgy 
belseje, keresse fel újságunk facebook oldalát, ahol al-
bumba rendezve megtalálja egy 2015-ös látogatásunk 
képeit.

Nincs érdemi előrelépés a Majki-tó gátja ügyében. A til-
tó tábla kikerült ugyan, de az autósok továbbra is hasz-
nálják. Ellenőrzés nincs, műszaki állapotfelmérés nincs 
– igaz, a gát állapota sem javult semmit.

A Szülők és Pedagógusok a Gyermekekért Alapítvány 
pályázata nyerte a TESCO „Ön választ, mi segítünk!”  
– közösségi pályázatának első díját, 400.000 Ft-ot. Az 
összeg felhasználásával mászófalat építenek a Hunyadi 
iskola tornatermébe.

Nem kapnak további villanykvótát azok a háztartások, 
akik a fűtést és a melegvizet is villannyból állítják elő. 
Nekik is ugyanúgy 210 kilowattóra lesz a havi kvótája, 
mint azoknak, akik más módon fűtenek.
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Intézményeink téli működési rendje
Legutóbbi lapszámunkban az uszoda 
bezárása kapcsán sötét képet festet-
tünk a hirtelen jött, szinte minden vá-
rosi intézményt érintő távhő áremelés 
hatásaival kapcsolatban. Azóta sokan, 
sokat gondolkodtak a lehetséges meg-
oldásokon: mutatjuk, hogyan válto-
zik a nyitva maradt intézmények mű-
ködése. A képviselő-testület október 7-i 
rendkívüli ülés döntései alapján a pol-
gármester október 15-i határidővel be-
kérte az önkormányzati intézmények 
és önkormányzati cég vezetőitől a 2022. 
december 31-ig szóló fűtési szabályozá-
si menetrendjüket, a rezsicsökkentésre, 
kiemelten a fűtési költségek csökkenté-
sére irányuló intézkedési javaslatokat. 
Egyben tárgyalások indultak az MVM 
Oroszlányi Távhőtermelő és Szolgálta-
tó Zrt. energetikai szakembereivel az 
önkormányzat által működtetett ingat-
lanok fűtési, valamint az MVM Next 
Energiakereskedelmi Zrt. és helyi köz-
világítást üzemeltető vállalkozás kép-
viselőivel a közvilágítás költségeinek 
csökkentéséről.
Az október 27-i a képviselőtestületi ülés 
a megnövekedett rezsiköltségek – ekkor 
már a távfűtés, a gáz és a villamos áram 
is – hatásainak kezelésére újabb dönté-
seket hozott. Ezek egy része az év végéig 
biztosítja a város és intézményinek mű-
ködését, a többi pedig már a követke-
ző évre is tartalmaz intézkedéseket. Az 
alábbiakban összefoglaljuk, hogy me-
lyik önkormányzati intézményben és 
épületben milyen korlátozások vannak 
és lesznek érvényben a későbbiekben.

Oroszlány Város Óvodái
A távhőszolgáltatás díja az intézmé-
nyekben október 1-jétől növekedett az 
eredeti ár 19-szeresére, míg a gáz ára 
a szolgáltató aktuálisan érvényes tá-
jékoztatása szerint 2023. január 1-től 
fog több, mint 34-szeresére emelked-
ni. A Táncsics, Malomsori és Brunsz-
vik óvodák távfűtésesek, míg a Borbálai 
és a Meseliget óvodában gázfűtés van.  
A valamennyi óvodára elkészült a fű-
tési menetrend alapján az óvodákban 
a 20 fok lesz. A nyitvatartási időn kí-
vül (16–03 óra között, valamint a hét-
végén) pedig csak temperáló fűtés lesz. 
Azaz a reggel nem a hideg oviba érkez-
nek a gyerekek, mivel a fűtés koráb-
ban, hajnali 3 órakor indul. Ahol lehet, 
a kézmosásra szánt melegvizet a ko-
rábban is használt villanybojlerek fog-
ják szolgáltatni. Az iskolai téli szünet 

ideje alatt december 22–23-án és janu-
ár 2–6. között csak a Brunszvik Óvo-
da tart majd ügyeletet, december 27–
30. között az összes óvoda bezár. Ha a 
létszámok megengedik a későbbiekben 
csoportösszevonások is lehetnek. Jelen-
leg azonban az óvodai csoportok min-
denhol teljes létszámmal működnek. 
További megoldások is szóba jöhetnek: 
a gázzal fűtő két óvodában más fűtési 
rendszer – pl. pellet kazán – beszerzé-
se, esetleg egyes telephelyek átköltözte-
tése más épületbe.

Önkormányzati Szociális 
Szolgálat

A legnagyobb probléma az idősek át-
meneti otthonában van. Itt a minimá-
lis 20-21 fok biztosítása is naponta kb. 
200.000 Ft-ba kerül! A Vészhelyzeti és 
Költségvetésvédelmi Munkacsoport ar-
ról tudott dönteni, hogy erre az épület-
re külön energetikai tervet készíttet. Ez 
tartalmazza majd, hogy új fűtési rend-
szert építsen ki vagy a meglévőt újíttas-
sa-e fel. A szociális szolgálat intézmé-
nyei közül ugyanis ez az egyetlen olyan 
épület, amit még 1952-ben építettek és 
azóta nem korszerűsítették.
A hajléktalan szállón van a leghide-
gebb, vannak helyiségek ahol 18 fok alá 
is csökken a hőmérséklet. Itt is vizsgálni 
kell a fűtésmódváltást. Az épületen 2015 
óta napelem van, ezért itt az áramkölt-
ségek nem emelkedtek. Részben kap-
csolódik ide, hogy az épületbe szánt 
nagy, városi főzőkonyha létesítéséről le-
tett a város, így ezzel együtt a szálló el-
költöztetése sem aktuális kérdés már. 
A Családok átmeneti otthonában a jó 
időnek köszönhetően lapzártakor még 

nem ment a fűtés, mert a felújított és 
energetikailag korszerűsített épületben 
még megvolt 21-22 fok.
A bölcsődében munkanapokon 03 és 15 
óra között van fűtés, 22 fokot biztosíta-
nak. A babakocsitárolókban egyébként 
teljesen levették a fűtést, és az irodák-
ban is hűvösebb van. 
A Szo ci á lis Szolgálat által üzemeltetett 
összes intézményben órás-kétórás in-
tervallumokban mérik a hőmérsékletet, 
és változtatnak a fűtésszabályzáson, ha 
szükséges.

Kölcsey Ferenc 
Művelődési Központ és 

Könyvtár
Az épületben október 1-je óta nincs fű-
tés. A dolgozók jelentős része otthonról 
dolgozik, de emiatt program nem ma-
rad el és a könyvtár is nyitva tart majd. 
A színházteremben lehet előadásokat, 
rendezvényeket tartani, de fűtés ott biz-
tosan nem lesz. A teljes – korábban leg-
inkább csak „Beton”-ként ismert épület 
a gúnynevéhez méretezett, komoly szi-
getelést és új ablakokat kapott még 2015-
ben. Akkor jelentősen csökkenteni kel-
lett az addigi épületszerkezethez mére-
tezett hőközpont teljesítményét is – ezt 
a hőközpontot kapcsolták le most telje-
sen. Az akkori beruházásnak köszön-
hetően ez az épület a fent említett, je-
lentős kompromisszumokkal is, de mű-
ködtethetőnek tűnik. 

Oroszlányi Közös 
Önkormányzati Hivatal 

A hivatal épületének korszerűsítése so-
káig nem volt napirenden, mert meg-
volt a remény arra, hogy az egyko-
ri Arany János Általános Iskola épüle-
tébe költözhetne, a „Szolgáltató Város-
központ” koncepció részeként. Néhány 
éve azonban már biztossá vált, hogy 
erre nem lesz pénz. Nemrégiben írtunk 
arról, hogy elindult egy, a jelenlegi hi-
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vatali épület ablakcseréjét célzó pályá-
zat előkészítése – ez azonban idén tél-
re még biztosan nem valósul meg. Kije-
lenthető, hogy energetikailag ez az épü-
let az egyik legrosszabb a településünk 
intézményei közül. A jelenlegi, külső 
hőszigetelést hírből sem ismerő, egy-
szerű fémkeretes ablakokkal rendelke-
ző épületben lehetetlen bármilyen ener-
giacsökkentést elérni. Így a hivatal biz-
tosan költözik: az első és második szin-
tet lezárják, működés csak a földszinten 
lesz. Ehhez felhasználnák a parkoló fe-
lől nyíló Digi nemrég megüresedett he-
lyiségeit is. Az ügyfélszolgálat heti két 
nap 8–16 óra között lesz elérhető. A fű-
tési költségeket így szeretnék ebben az 
épületben a harmadára csökkenteni. 

Sportlétesítmények
A sportlétesítményekben egyáltalán 
nincs és nem is lesz fűtés. A költségve-
tésben szereplő összeg arra elég, hogy 
a leghidegebb időszakokban a tempe-
ráló fűtés legyen és a rendszerek szét-
fagyás nélkül átvészeljék a leghidegebb 
téli hónapokat. A Chudik Lajos Sportte-
lep kivételével a többi sportlétesítmény 
energetikailag korszerűnek mondha-
tó. Így amennyiben az elmúlt évek átla-
gos teleinek megfelelően alakul az idő-
járás, 10-12 C0-nál várhatóan egyik épü-
letben sem lesz hidegebb. A sportcsar-
nok kis (régi) csarnokában és a Fekete 
István Sportcentrumban október 15-óta 
csak délután van melegvíz. A létesítmé-
nyeket használó sportegyesületek tudo-
másul vették, hogy az év hátralévő ré-
szében fűtésszolgáltatás nélkül működ-
nek az épületek. Az egykori Arany isko-

la hőszigetelt, új ablakos tornaterméből 
kialakított küzdősport teremben eleve 
villanybojler biztosítja a melegvizet – a 
kettőből már csak egy üzemel. A küz-
dősport terem használói ilyen körülmé-
nyek között is vállalják a teremhaszná-
latot, a cselgáncsozóknak december ele-
jén még lesz egy versenyük, amire ké-
szülnek, a karatésok az év végi ünne-
pi időszakig végig szeretnék a termet 
használni. A Chudik Lajos Sportlétesít-
ményben sajnos a melegvíz biztosításá-
ra nincsen mód, ugyanakkor a sport-
telep minden használója (súlyemelők, 
konyha-étterem bérlője, tekések) szeret-
né a fenti korlátozások mellett is igény-
be venni azt. A súlyemelők két egybe-
nyíló öltözőben rendeznének be „edző-
termet”. A tekések mobil fűtőberende-
zéssel fűtenének be, csak a versenyna-
pokon. Ha mindezeket valóban sikerül 
végig vinni, az segíthet a sportegyesüle-
tek túlélésében. Egyébként egy több hó-
napos leállást az – amúgy is létszám-
gondokkal küzdő – egyesületek, szak-
osztályok nagy része biztosan nem bír-
na ki, és akár több évtizedes tradíció-
val rendelkező sportágak szűnhetnének 
meg a városban. 

Önkormányzati 
Tűzoltóság 

A távfűtést itt is le kellett állítani, de a 
0/24-ben szolgálatot adó tűzoltók nem 
maradhatnak hidegben, melegvíz nél-
kül. Ide egy önálló fűtést telepítenek, a 
fás kazán mai modern megfelelőjének 
számító fa-elgázosító kazánt. A tűzol-
tóknak favágáshoz van gyakorlatuk, 
eszközük és képzésük, az állandó ügye-
let miatt pedig a folyamatos üzemet/fel-
ügyeletet is tudják biztosítani. A OIH 
Zrt. már felajánlotta számukra a város-
ban (pl. viharkár vagy betegség miatt) 
kivágott, és összegyűjtött faanyagot. 
A használati melegvizüket pedig már 
most, egy frissen beszerelt villanybojler 
biztosítja. 

Iskolák
A városvezető egyeztetéseket kezdemé-
nyezett a Tatabányai Tankerületi Köz-
pont, a Komárom-Esztergom Megyei 
Kormányhivatal, és a Tatabányai Szak-
képzési Centrum vezetőivel, hogy mó-
dosíthassák bérleti szerződéseiket, s 
hogy az ő fenntartásuk, üzemeltetésük 
alá tartozó intézményekben közvetle-
nül ők fizessék meg az energiadíjakat, 
ne az önkormányzaton keresztül tör-
ténjék a számlázás, ahogy eddig. Ezen 
egyeztetések javarészt eredménnyel jár-

tak. A város iskolái így kikerültek ebből 
a körből. A polgármester egyeztetett a 
Tankerülettel az iskolákban lévő tálaló-
konyhákról is – ezeket ugyanis tovább-
ra is a helyi önkormányzat üzemelteti. 
Ezekben a helyiségekben sem lesz fűtés, 
az ehhez kapcsolódó irodák közös hasz-
nálatba kerülnek és nem számláz ki fe-
lénk rezsiköltséget a Tankerület. Előző 
lapszámunkban írtuk róla, hogy a kol-
légium épületének emeleteit lényegé-
ben lezárták, és csak a földszint marad 
használatban. Azóta azt a tájékoztatást 
kaptuk, hogy az eddig a Kollégium épü-
letben működő Pedagógiai Szakszolgá-
lat Oroszlányi Tagozata várhatóan az év 
végéig átköltözik a Hamvas Béla Gim-
názium 3. emeletére.
A Hunyadi Mátyás Általános Iskolá-
ban működő Hébé Művészeti Isko-
la esetében a fűtést azonban nem tudja 
átvállalni a Tankerület. A Hébé Művé-
szeti Iskolával a működésüket tekintve 
új megállapodást kell kötnie az önkor-
mányzatnak, várhatóan ez a tél gondot 
fog okozni számukra. 
A TSZC Eötvös Loránd Szakképző Is-
kola esetében a Szakképzési Centrum 
nem fogadta el azt a javaslatunkat, hogy 
mint az épület fő használója közvetle-
nül ő fizesse a rezsiszámlát, ezt tovább-
ra is az önkormányzat fizeti, a Szak-
képzési Centrum utólag egyenlíti ki a 
számláit. Ezt a testület csak azzal a ki-
tétellel fogadta el, hogy ha a számla ké-
sedelmes fizetése esetén a késedelmi ka-
matot, pótlék megfizetését is vállalják, 
továbbá, ha késedelembe esnek a re-
zsiszámla megfizetésével, akkor az in-
gatlanban az önkormányzat azonnal le-
záratja a fűtést. 
A Komárom-Esztergom Megyei Kor-
mányhivatal a Szolgáltató Városköz-
pont használatával azonban vállal-
ja, hogy az üzletek és a küzdőtér fűtési 
rendszerének lezárásával, a rezsiszámlát 
közvetlenül ők fizetik majd. Informáci-
óink szerint az eddigi időjárásban a fű-
tést ott is lezárták, és szintén zajlanak 
energiahatékonysági vizsgálatok is. Az 
épületben a Kormányablak, a Járási Hi-
vatal és a Munkaügyi Hivatal működik. 

Közvilágítás
Nem csak a gáz ára, és a (hőenergiát 
gázból előállító) távfűtés ára, de a fo-
lyamatosan emelkedő villamos energia 
számlák kifizetése is gondot okoz a vá-
ros költségvetésének. A számok tükré-
ben egyértelmű, hogy az áramszámla 
jelentős tétele a közvilágítás. Az E.ON 
Észak-dunántúli Áramhálózati Zrt. 
két javaslatot tett az energiafogyasztás 
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csökkentésére, amely együtt összesen 
36%-kal csökkentené az energiaköltsé-
geket:
• A közvilágítás be- és kikapcsolásá-

nak 10-10 perccel történő módosítá-
sa, mellyel napi szinten 20 perccel rö-
videbb ideig lenne üzemelne a váro-
si közvilágítás. (A megoldás műszaki 
kivitelezését az E.ON bruttó 3,2 mil-
lió forintért vállalná.) 

• Az közvilágítási hálózat teljes lekap-
csolása 0:00–4:00 óra között (Ennek 
megvalósításáért 6,4 millió forint 
kellene E.ON felé pluszban kell kifi-
zetni.)

Egy harmadik javaslat szerint a közvi-
lágítási lámpatestek számának csök-
kentésével (oszlopok egyesével történő, 
amúgy ideiglenes kikapcsolásával) to-
vábbi megtakarítás érhető el. A város 
összes, mintegy 2200 kandellábere kö-
zül 1067 darabot lehet kikötni ideiglene-
sen, hogy az alábbi biztonsági szempon-
tok is teljesüljenek: 
• a gyalogátkelőhelyek, buszmegállók 

megvilágítása lehetőség szerint ne 
csökkenjen,

• a közúti csomópontokban, kereszte-
ződésekben a megvilágítás kevésbé 
csökkenjen,

• a főbb közlekedési útvonalakon jel-
lemzően minden 2. lámaptest, kevés-
bé frekventált utcákban, mellékut-
cákban minden 3. lámpatest világíta-
na,

• a régebbi, nagyobb teljesítményű 
lámpák számának nagyobb mértékű 
csökkentése, egyben az utóbbi évek-
ben felszerelt/cserélt LED technológi-
ájú lámpatestek egylőre változatlanul 
üzemben maradnának.

Csak ezzel a megoldással, tehát az E.ON 
által felvázolt lehetőségeket figyelmen 
kívül hagyva, hozzávetőlegesen 50% 
villamosenergia megtakarítás érhető 
el, ezért erre a lépésre biztosan sor ke-
rül. Az önkormányzat már közzétet-
te ajánlattételi felhívását a közvilágítá-
si lámpatestek számának csökkentésé-
re. Az E.ON által tett javaslat elfogadá-
sa az energiaárak emelésének mértéké-
től függ majd. Mindezekről rendkívüli 
ülésen döntenek majd a képviselők. 

Jövőre
Folyamatosan zajlik a gáz és elektro-
mos energia szolgáltatók megkeresé-
se, árajánlatok bekérése annak érdeké-
ben, hogy 2023. január 1. napjától a le-
hető legkedvezőbb díjazású szolgálta-
tási szerződéseket meg tudjuk kötni. A 

fentiekben felsorolt szigorú intézkedé-
sek tűnnek az egyetlen lehetőségnek a 
működés fenntartására az idei évben. 
Azonban még lezárások mellett is, a 20 
fokos helyiségek és a temperáló fűtések 
tartása is 111 millió forint többletet je-
lent a városi költségvetés számára. 

A kormány egy október 5-i határo-
zata alapján elindulnak a vizsgála-
tok arról, hogy a drasztikusan meg-
növekedett közüzemi díjak fedezete 
előteremthető-e a szolgáltatási díjak 
emelésével vagy adómérték növelé-
sével esetleg új adó bevezetésével, 
vagy más forrás hozzárendelésével. 
A testületi ülésen kiegészítésként el-
hangzott, hogy a Kormány részé-
ről Oroszlányra is megérkezett Bal-
la György miniszteri biztos úr levele, 
aki tárgyalásokat kezdeményez a ki-
adások fedezésére. Egy október 5-i 
kormányrendelet ugyanis miniszte-
ri biztost jelölt ki az önkormányza-
tok és a Kormány közötti egyezte-
tésre az energia-válsághelyzet ke-
zelésére. Balla György október 12-i 
határidővel már bekérte a városi in-
tézmények, cégek gáz, elektromos 
áram és távhő fogyasztási adatait, 
valamint az önkormányzat által ed-
dig meghozott, s a jövőben tervezett 
intézkedések tervét.
A tervek között szerepelnie kell an-
nak, hogy
• milyen intézkedéseket tesz az ön-

kormányzat jelenleg a megnöve-
kedett működési költségek fede-
zetének biztosítására, illetve a ki-
adások csökkentése érdekében,

• amennyiben a meghozott korláto-
zások után további intézkedés is 
szükséges, úgy a rendelkezésre 
álló tartalékok felhasználását mi-
képp ütemezi át a testület, 

• amennyiben pedig még ez sem 
elég a megnövekedett költségek 
fedezésére, akkor milyen vagyon-
értékesítési intézkedéseket ter-
vez.

A levél azon felül, hogy az önkor-
mányzati vagyon számbavételét 
kéri, felhívja az önkormányzat figyel-
mét arra, hogy a tervben külön mu-
tassa be, hogyan kívánja növelni a 
bevételeit. Kiemeli, hogy a világjár-
vány enyhülését követően a koráb-
bi önkormányzati korlátozások meg-
szűnnek: véget ért az önkormányza-
ti díjemelési moratórium, az önkor-
mányzatok emelhetnek adót vagy 
díjakat és újakat is vezethetnek be. 
Forrás: Polgármesteri kabinetvezető
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Demencia Morzsák
Visszatekintés (14)

Alzheimer Café (továbbiakban: AC) a bete-
gek és hozzátartozóik segítő csoportja, felada-
ta az ismeretek közvetítése és segítségnyújtás. 
Egyik módszer, hogy az írott sajtó útján jutunk 
el az érintettekhez és érdeklődőkhöz.  
Ez alkalommal az elmúlt egy évben, a 2840 vá-
rosi lapban megjelent cikkek témáit mutatjuk be, 
az emlékezet felfrissítése, az érdeklődés felkelté-
se céljából.
A nyitó cikk 2021. októberi számban jelent meg, 
a demenciával kapcsolatos alapfogalmakról és a 
városunkban működő AC-ról 

„Úgy érzem”… címmel novemberben, Juhász Ág-
nes demencia specialista „tíz parancsolata” ad 
választ arra, hogy mit kell tudni a demens beteg 
ápolása, gondozása hosszú évekig tartó, a gon-
dozó, a család számára lelki, fizikai, anyagi meg-
terhelést jelentő folyamatában.
Az Advent időszaka az öröm és szeretet, az ün-
nepre való felkészülés ideje. Hogyan ünnepeljük 
a Karácsonyt azzal, aki Demenciával él, a de-
cemberi számban azok a tanácsok olvashatóak, 
amik megtartása a beteg, a család számára va-
lóban ünnepet eredményez. 
Mit tegyek? cím alatt ez év januárban ismét Ju-
hász Ágnest idézzük: A demencia-gondozást ta-
nulni KELL, a betegség természetét előbb ELFO-
GADNI, később MEGÉRTENI szükséges. A ho-
gyanra itt kapunk választ.
A demens betegek gondozása során több alka-
lommal kerül a gondozó olyan helyzetbe, ami bár 
nem szándékosan, de zavart kelt a betegben. Ki-
emelten nehéz a kommunikáció! Februári szám-
ban néhány helyes és nem kívánatos gyakorlatot 
mutatunk be.
Márciusban egy olyan eszközt ismerhetett meg 
az olvasó, amely bár nem kapható még, de egy-
szerűsített formájában bármely otthonban meg-
található és jelentős szerepe lehet az ölelésterá-
piában.
Áprilisban és májusban azokat az oroszlányi le-
hetőségeket mutattuk be, ahol segítésre számít-
hat a hozzátartozó, illetve milyen taktikával tu-
dunk eljutni a szakorvoshoz a betegség tisztázá-
sa érdekében.
A demens beteg hozzátartozó ellátása embert 
próbáló feladat. Az, hogy ennek vannak szépsé-
gei megismerhetik júniusi cikkben.  
Hogyan éli meg a demenciában élő a betegségét, 
egy érintett elmondásából ismerhetjük meg a lap 
júliusi és októberi számában. 
Augusztusban a Memória zavar – demencia kö-
zös és eltérő tüneteit hasonlítottuk össze.
Alzheimer Világnap – Világhónapról emlékeztünk 
meg a szeptemberben megjelent számban.
Köszönjük a lehetőséget!

Szikszai Istvánné, 
az AC vezetője

Még hetven fa
A MOL-Új Európa Alapítvány Ne-
ked Zöldül Városfa programjának 
keretében Oroszlány Város Ön-
kormányzata nevében tavasszal 
pályázatot nyújtott be az OSE Kó-
szák természetjáró szakosztályá-
nak néhány tagja. A programban a 
város 70 db előnevelt platán, fehé-
reper és kőris csemete korból már 
kinőtt ún. sorfát, valamint ülteté-
si segédanyagokat (karók, mulcs, 
védőrácsok) kapott. A sorfákat az 
OIH Zrt. parkgondozási szakem-
berei ültették el, 5 helyszínen. A 
Vérteserdő Zrt. Komárom-Eszter-
gom és Fejér megyei területrésze-
in az Országos Erdészeti Egyesü-
let szervezi az állami erdőgazdaság 
szakembereinek bevonásával és az 
OEE Vértesi Helyi Csoportja tag-
jainak koordinálása mellett a fa-
ültetéseket. Oroszlányban a hely-
színi munkákat Pintér István, az 
Észak-Vértesi Erdészeti Igazgató-
ság vezetője és Reményfy Zsigmond 
erdőmérnök gyakornok segítették. 
Tekintettel az elmúlt években ta-
pasztalt egyre hosszabb esőmen-
tes időszakokra, új stratégia szerint 
zajlott az ültetés. A facsemetéket 
igyekeztek nem szétszórva egyesé-
vel, hanem egy-egy helyszínen 6-10 
fás csoportokban elültetni, így az 
azonos időszakban ültetett facse-
metéket hatékonyabban lehet ön-
tözni-gondozni. Ezen felül a vá-
ros óvodái is kaptak egy-egy fehér 
eper csemetetét, amit az óvodák-
ban a gyerekekkel közösen ültet-
tek el. Az új telepítések fogadtatása 
a lakosság körében pozitív volt, so-
kan örömmel üdvözölték lakókör-
nyezetük ilyenfajta gyarapodását. 
A most sorra került helyszínek: 
• Bánki Donát utca 22 fa
• Táncsics Mihály utca 13 fa

• Petőfi udvar 8 fa
• Takács Imre utca 10 fa
• Dózsa György utca 11 fa, vala-

mint a 
• valamint az óvodákba 1-1 db fe-

hér eper, összesen 5 fa. 
OIH Zrt. és az OSE-Kószák együtt-
működésével az idei évben már 

több, mint 100 db, az elmúlt két és 
fél évben pedig – különböző alkal-
makkal – immáron több, mint 200 
db előnevelt facsemete került a vá-
ros közterületeire. A „Neked Zöl-
dül” program keretében az Orszá-
gos Erdészeti Egyesület a Hunyadi 
Mátyás Általános Iskolában egy er-
dőpedagógiai előadást is tart majd 
a negyedikeseknek. 

A 4 éves, országos növénytelepíté-
si programsorozat első körében a 10 
000 főnél nagyobb magyar városok 
pályázhatnak belterületük fásításá-
ra. A kezdeményezésnek köszönhető-
en összesen 7000 darab sorfát ültet-
nek majd el különböző hazai városok-
ban. A program a MOL-Új Európa Ala-
pítvány, az Agrárminisztérium, az Or-
szágos Erdészeti Egyesület és a Me-
gyei Jogú Városok Szövetsége közre-
működésével jött létre. Településen-
ként 30-70 db, a városi körülménye-
ket jól tűrő, már életerős fát lehet igé-
nyelni.

MOL-Új Európa Alapítvány
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Elkészült a falusi 
„kultúr” udvara

Október 8-án adták át ünnepélyes ke-
retek között a II. Rákóczi Ferenc Kul-
túrház felújított udvarát. A Falu- Ha-
gyományőrző és Kulturális Egyesület 
használatában álló épület udvarán el-
bontották az 1970-es években épült, le-

romlott állapotú pince építményt, hely-
reállították és megerősítették a szom-
szédos ingatlan felőli oldalon találha-
tó támfalat, továbbá elkészült az udvar 
mintegy 250 m² nagyságú területének 
térburkolat cseréjére, csapadékvíz el-
vezetése. A projekt a Nemzeti Együtt-
működési Alap, valamint a Városi Civil 
Alap pályázatainak köszönhetően kö-
zel 18,5 millió forintból valósult meg. A 
most elvégzett munkák befejezését kö-
vetően a jövő évben tervezik az épület 
udvar felé eső nyílászáróinak cseréjét, 
a homlokzat szigetelését, így 2023-ra az 
ingatlan belső udvara teljesen megújul-
na majd. 

Karate
2022. október 29-én megrendezésre 
került az I. Budo kupa baráti meghí-
vásos gyermek és ifjúsági verseny Ko-
máromban a Szent Imre Római Ka-

tolikus Általános Iskola és Óvoda új 
sportcsarnokában. A versenyt a Tem-
po Karate SE.Den Shin Dojo szervez-
te. Különböző versenyszámokban na-
gyon jó eredményeket hozott haza az 
Oroszlányi Raion Dojo csapata. Do-
bák Levente: Kihon 1. hely, Szivacs kü-
mite 3. hely; Vadász Krisztina: Kihon 1. 
hely; Szabó Péter Levente: Szivacs kü-
mite 1. hely; Szikszai Tibor: Wkf kü-
mite 3.  hely; Glázer Emese: Wkf kü-
mite 1. hely; Mayer Maya: Wkf kümi-
te 1. hely; Felkészülésüket Bazsánt Csa-
ba és ifj. Bazsánt Csaba mesterek segí-
tették. Következő versenyük a Happy 
Kids házi bajnokság lesz Dunaharasz-
tiban, november 19-én, illetve a XXXI. 
Kodomo Kupa Angyalföldön. Az egye-
sület decemberig fűtetlenül, de használ-
ja a küzdő sport-termet.

Súlyemelés
Október 30-án rendezték meg Zala-
egerszegen a Kiss Róbert kiemelt kate-
góriás súlyemelő emlékversenyt, me-
lyen az OVSK három versenyzővel vett 
részt. Mind a három versenyző a kor-
osztályának és súlycsoportjának megfe-
lelő kategóriában első helyezést szerzett, 
és különdíjban is részesült. A serdülők 
között Zolnai Lénárd a 61 kg-os súlycso-
portban 85 kg-ot szakított és 110 kg-ot 
lökött. Mindkét fogásnemben megjaví-
totta egyéni-rekordját, sőt lökésben sa-
ját országos csúcsát is. Az ifjúságiaknál 
a +81 kg-os súlycsoportban Mikhel Esz-
ter 72 kg-os szakítással és 86 kg-os lö-
késsel szintén aranyérmes lett. A felnőt-
teknél Kiss Gábor a 89 kg-os súlycso-
portban 109 kg-ot szakított és 126 kg-ot 
lökött, mely eredménnyel szintén a do-
bogó legfelső fokára állhatott. A ver-
senyzőket Bagócs János edző készítet-
te fel – számolt be az eredményekről az 
oroszlany.hu 
Az október 22–23-ai hétvégén rendez-
ték a Junior – U20-U23-as – Súlyeme-
lő Európa Bajnokságot az albániai Dur-
resben. Az OVSK két versenyzővel vett 
részt a megmérettetésen, amely nem az 

Az elmúlt hónapban minden 
korosztályban folytatódott a 
bajnokság. Vasárnap regge-
lente pedig továbbra is a Chu-
dik Lajos Sporttelepen rúgja a 
bőrt az U7-U9, illetve minden 
második hétvégén az U11 kor-
osztály a körzeti tornáinkon.
Az edzések és a vasárna-
pi események mellett utób-
bi korcsoport elfoglaltsá-
ga meglehetősen sűrű, hi-
szen kéthetente kiválasz-
tó edzéseket tartunk az 

U11-es körzeti válogatott szá-
mára. Ezen felül továbbra is 
zajlanak a régiós tornák a töb-
bi körzet központnál.

Hamarosan „elfogynak” a 
mérkőzések az idei évben, 
csapataink számára közeledik 
a téli holtszezon.
Addig is a Facebook oldalun-
kon megtalálhatnak minket, 
ahol rendszeresen beszámo-
lunk az egyesület életéről, a le-
játszott mérkőzésekről.

Az oroszlányi labdarúgással 
kapcsolatos további 

információkért keressék fel az 
Oroszlányi Foci Facebook oldalt.
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A középmezőnyben 
az MVM-OSE Lions

Az MVM-
OSE Lions fel-
nőtt férfi ko-
sárlabdacsa-
pata számá-
ra is meg-
kezdődött a 
2022–23-as 
bajnoki sze-
zon, mégpe-
dig egy nagy-
szerű győze-
lemmel: Si-
mon Petrov ve-
zetőedző tanít-
ványai azt az 
Egis Körmen-
det győzték le hazai pályán 104:98-
ra, amely ellen az előző szezonban 
az Oroszlány elbúcsúzott a ráját-
szás negyeddöntőjében (később a 
Körmend ezüstérmet nyert!), illet-
ve, amelyet a legmagasabb osztály-
ba történő visszajutás óta még egy-
szer sem sikerült legyőzni hazai 
pályán. Az első forduló remek játé-
ka után azonban érthetetlenül ösz-
szezuhant a csapat és nagyon sú-
lyos, 106:39-es vereséget szenvedett 
az Arconic-Alba Fehérvár vendége-
ként. A harmadik fordulóban nem 
sikerült javítani, az újonc Budapes-
ti Honvéd 68:62-re nyert Oroszlá-
nyon. Sikerült azonban kimászni 

a gödörből, a negyedik körben ha-
zai környezetben 101:80 verte a Ko-
meta Kaposvári KK együttesét az 
MVM-OSE Lions. Az ötödik for-
dulóban a Sopron KC vendége-
ként 76:64-re veszített az oroszlá-
nyi csapat, a hatodikban azonban 
ismét hazai környezetben 81:66-ra 
legyőzte a HÜBNER Nyíregyháza 
BS-t és 3-3-as mérleggel jelenleg a 
nyolcadik helyen áll.
Az élvonalbeli U20-as fiúcsapat 
(amely a felnőttekkel azonos ellen-
felekkel, azonos pályaválasztói jog 
mellett játszik) egy győzelemmel 
és öt vereséggel a 12. helyet foglal-
ja el.

elvárásnak megfelelően sikerült. Szalai 
Lili kilencedik lett a 76 kg-osok között. 
Hozzá kell tenni, hogy sajnos nem a sa-
ját súlycsoportjában indult, hanem egy 
súlycsoporttal feljebb, 71,60 kg-mal a 76 
kg-osok között, így 84 kg-os szakítással 
és 104 kg-os lökéssel zárta az EB-t. Mik-
hel Eszter sem a saját súlycsoportjában 
indult. Lefogyott, és a 87 kg-ban hetedik 
lett, a 70 kg-os szakítás és 85 kg-os lökés 
teljesítményével. „Mindkét versenyző a 
taktikánk áldozata lett. Saját súlycso-
portjukban pontszerzők lehettek vol-
na… De semmi baj, következik a felnőtt 
OB ahol javíthatnak az eredményükön. 
Egyébként még nagyon fiatalok, 17-18 
évesek, így van idejük az U 20-as EB-k 
szempontjából” – nyilatkozta edzőjük, 
Bagócs János. Még egy megmérettetés 
történt az elmúlt napokban. Október 
17–23. között rendezték meg a szlováki-
ai Trnavában a GPC Erőemelő VB-ét. 
Az OVSK színeiben induló Kiss Gábor 
a -90 kg-os súlycsoportban, junior kor-
csoportban, RAW guggolásban 200 kg-
os teljesítménnyel világbajnok lett!

Judo
Októberben az ifjúsági B és az U23 
korosztály fő versenyét, az Orszá-
gos Bajnokságot rendezték Szegeden. 
A megmérettetésen 79 egyesület több 
mint 400 versenyzője szerepelt. Ebben a 
korcsoportban már nagyon nehéz ered-
ményt elérni, dobogóra kerülni. Az OJC 
két versenyzőt nevezett. Gyurkovsz-
ky Szilárd a népes mezőnyben tisztes 
helytállással két mérkőzés után búcsú-
zott a mezőnytől, míg Áncsák Kitti szin-
tén a nagyon erős mezőnyben meg tud-
ta szerezni a bronzérmet. Edzőjük Végh 
Tibor volt. 

Izsáki Erika
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Az egyesület U18-as fiúcsapata a junior bajnokság második selej-
tező fordulójában három győzelemmel zárta a hazai rendezésű tor-
nát, így csoport elsőként végezve a főtábla alsóházában folytatta sze-
replését, ahol két győzelemmel és egy vereséggel áll. Az MVM-OSE 
Oroszlányok U16-os hölgykoszorúja a leány kadett bajnokság má-
sodik selejtezőkörének B csoportjában egy-egy győzelemmel és ve-
reséggel második lett, a régiós bajnokság nyugati csoportjában pe-
dig már két győzelmet könyvelhetett el. Az U16-os fiú kadett csapat 
a bajnokság főtábla II. D csoportjában az első négy mérkőzés meg-
nyerése után legutóbb veszített és jelenleg a második helyen áll. Az 
U14/A fiúcsapat a felsőház nyugati csoportjában eddig két vereséget 
könyvelhetett el, míg a leány U14-es serdülőcsapat az alsóházi baj-
nokság nyugati csoportjában két győzelemmel kezdett. Az egyesü-
let U12-es gyermekcsapatai a 4. régióba kaptak besorolást az orszá-
gos bajnokságban. Az alapszakasz 1. fordulójában, az A csoportban 
az MVM-OSE Oroszlánok csapata egyaránt egyszer nyert és veszí-
tett, a C csoportban szereplő MVM-OSE TKC U12 és a D csoportban 
játszó MVM-OSE Vadmacskák lánycsapata pedig egyaránt két győ-
zelmet aratott. Az U11-es Kenguru Kupa 4. régiójának B csoportjában 
szereplő MVM-OSE Simbák mindkét mérkőzését elveszítette a hazai 
rendezésű tornán, míg a C csoportban szereplő MVM-OSE Mór U11 
egy-egy győzelmet és vereséget könyvelhetett el.



Az Oroszlányi Ingatlankezelő és Hasznosító Zrt. tájékoztatása 

a Havasi Márton utcai teljes felújításáról
Oroszlány Város Önkormányzatá-
nak Képviselő-testülete döntött az 
Oroszlány, Havasi Márton utca–
Óvoda köz és csatlakozó járdasza-
kaszainak burkolat felújításáról. A 
munkák fedezete az a 80 millió Ft 
összegű hitelfelvétel, melyet Orosz-
lány Város Önkormányzatának, 
kimondottan közútfejlesztés cél-
jából engedélyezett Magyarország 
Kormánya. A kivitelezést az Orosz-
lányi Ingatlankezelő és Hasznosí-
tó Zrt. végzi, alvállalkozó bevoná-
sával. 
A kivitelezés ideje alatt az alábbi, 
ideiglenes forgalmi rend változások lép-
tek életbe:
1. A Havasi Márton utca – a Népekba-

rátsága utca és a Bánki Donát utca 
közötti – útszakasza teljes lezárásra 
került az Óvoda közzel együtt. 

2. Az Irinyi János utcára való behajtás 
a Havasi Márton utcáról lehetetlen-
né vált, ezért az Irinyi utcába való 
behajtás csak a Fürst Sándor utca fe-
lől lehetséges, de ez is kizárólag csak 
az ott lakók számára! Az utca zsá-
kutca. A tömbök közötti parkolókat 
is csak az ott lakók használhatják. 
Egyéb forgalom behajtása TILOS!

3. A bölcsődét kizárólag a Rákóczi Fe-
renc út felöli kiskapun lehet megkö-
zelíteni, az Óvoda köz felöli szakasz 
munkaterület: a burkolatok teljes el-
bontásra, újjáépítésre kerülnek.

4. A Népekbarátsága utcán, az isko-
la mellett 10 km/h sebességkorláto-
zó, illetve gyalogos közlekedésre fi-
gyelmeztető táblákat helyeztünk ki. 
Kérjük ezek betartását!

5. A Bánki Donát utcán, a Hava-
si Márton utcai kereszteződés előtt 
mindkét irányból „Vigyázat gyalo-
gosok” figyelmeztető táblákat tele-
pítettünk a kivitelezés idejére.

6. A Hunyadi Mátyás 
Általános Iskola előtt biz-
tonsági okból ideiglenes 
kerítés épült. 
7. A kivitelezés ideje alatt 
a Bánki Donát utca 31–35. 
számú lakóház előtt nem 
lesz mód a parkolásra. 
8. A szemeteskonténe-
reket a szállítási napo-
kon a kivitelező felada-
ta kimozgatni a lezárt 
területekről és az Irinyi 
utcából, tehát az ott la-
kók ezeket változatlanul 

használhatják. 
9. A lezárt területre az iskola, bölcső-

de áruszállítóit, kiszolgálóit, mentő, 
betegszállító, tűzoltó, rendőrség be-
jutását biztosítjuk.

10. A kivitelezés várható időtartama 
6 hét. 

Felhívjuk minden érintett figyelmét, 
hogy a Havasi Márton utca, illetve jár-
dái teljes egészében építési területnek 
minősülnek! Az útlezárás és a munká-
latok 2022. november 2-án (szerda) kez-
dődtek meg.
A kellemetlenségekért szíves elnézésü-
ket és türelmüket kérjük!
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